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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Navracsics Tibor, területfejlesztési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Egyetért Orbán Viktorral abban, hogy Magyarország 
klímabajnok?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Orbán  Viktor  2023.  szeptember  25-én  ciklusindító  beszédében  klímabajnoknak  nevezte
Magyarországot.  A kormányfő  szerint  azért  klímabajnok  az  ország,  mert  1990  óta  úgy  nőtt  a
gazdaság,  hogy  közben  csökkent  az  üvegházhatású  gázok  kibocsátása.  Ha  elfogadjuk  a
miniszterelnök módszertanát és félretesszük, hogy a GDP nem alkalmas az ország fejlődésének
mérésére, akkor is azt az eredményt kapjuk, hogy az Orbán-kormány egyáltalán nem klímabajnok.

Az üvegházhatású gázok kibocsátásában ugyanis nagy csökkenés a rendszerváltás utáni években
történt a nehézipar összeomlásával.  Ezt követően a 2008-as gazdasági válság idején is volt  egy
nagyobb  visszaesés.  Ezek  a  csökkenések  egyrészt  nem klímapolitikai  teljesítmény  eredményei,
hanem a gazdasági válságok velejárói, másrészt az Orbán-kormánynak semmi köze hozzájuk.

A kormány  valós  klímapolitikai  teljesítményét  a  frissebb  adatok  vizsgálatával  tehetjük  meg.  A
2014-2021 közti időszakban 5%-kal nőtt az üvegházhatású gázok kibocsátása az Eurostat adatai
szerint. Ugyanebben az időszakban az EU-ban 7%-kal csökkent a kibocsátás. Hazánkban a vizsgált
7 évből összesen egy évben volt egyszerre GDP növekedés és kibocsátáscsökkentés, 2019-ben. A
legtöbb évben hiába nőtt a GDP, ezzel párhuzamosan nőtt a kibocsátás is. A koronavírus-járvánnyal
érintett 2020-ban pedig mindkét mutató csökkent.

A kibocsátás tehát Magyarországon növekvő pályán van akkor, amikor az ENSZ főtitkára szerint
elkezdődött a klímaösszeomlás és radikális csökkentésre lenne szükség.

Nem  csoda,  hogy  nőtt  a  kibocsátás,  hiszen  a  kormány  nem  hozott  semmi  olyan  nagyobb
intézkedést, amitől csökkent volna. Nincs épületszigetelési program, az akkumulátorgyárak növelik
az  áramfogyasztást  és  új  gázerőműveket  akar  építeni  számukra  a  kormány,  a  szélerőművek



létesítését betiltották, a háztartási napelemek telepítését ellehetetlenítették a betáplálási tilalommal,
a  közlekedéspolitika  az  autózásnak kedvez,  a  vasút  romokban,  nincs  vízvisszatartás,  az  értékes
erdőket  tarra  vágják  ahelyett,  hogy  növelnék  területüket,  és  a  kormány  minden  eszközzel  az
iparszerű mezőgazdaságot támogatja.

 

Tisztelt Miniszter Úr!

A fenti tények alapján egyetért Orbán Viktorral abban, hogy Magyarország klímabajnok?

 
Segítő együttműködését előre is köszönöm.
Budapest, 2023. szeptember 28.
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